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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "Pénztáros Lőrinc rendelte meg Önöktől a több millió palack 
kifogástalan minőségű tokaji bor értelmetlen elpusztítását? " 

Bizonyára Ön is értesült a Grand Tokaj Zrt.-nél történt brutális mértékű bormegsemmisítésről. 
Pontos számokat nem ismerhetünk, hiszen a cég – hiába állami tulajdonú – nem hajlandó adatokat 
szolgáltatni. A becslések alapján 2 és 4 millió palack között lehet a megsemmisített mennyiség. 
Döbbenetes végignézni a videófelvételeket és a képanyagot a mérhetetlen pusztításról. Az 1960-as 
évektől egészen mostanáig bezárólag szinte minden tétel kiborításra, összeöntésre került. Köztük 
több ezer muzeális értékű palackról is szó van. A tokaji bor ráadásul hungarikumnak minősül, így 
végképp érthetetlen a pusztítás. Információink szerint szélvédőmosó alapanyag lesz a kiöntött első 
osztályú borból. Minőségi probléma vagy egyéb hiba sem jöhet szóba, ezt nem csak azért mondom, 
mert ennyi évjárat esetében a válogatás nélküli megsemmisítésnél kizárható, hogy mindegyikkel baj
lenne, hanem azért is, mert a cég vezetése el is ismerte, hogy semmiféle minőségi probléma nem áll 
fent.

A fentiek előrebocsátása után, kérem a Miniszter urat, hogy amennyiben új információval 
szolgáltam, kezdje el a fentiek alapos, gyors felderítését és a szükséges intézkedések megtételét, 
tekintettel arra, hogy a Grand Tokaj Zrt. állami tulajdonban lévő legjelentősebb borászatunk, amely 
az UNESCO Világörökség része címet is viseli elvárható az azonnali cselekvés. Továbbá, mivel két 
külön szempontból duplán is Önhöz tartozik az ügy - hiszen Agrártárca mellett a Hungarikum 
Bizottságot is Ön vezeti - joggal várhatunk el azonnali magyarázatot.

Mindezek alapján kérem Tisztelt Miniszter urat, hogy mennyiben tudott arról, hogy több millió 
palack szamorodni, eszencia és aszú kerül eltűntetésre, miért nem tett semmit? Ha igaz a cég 
mentegetőzés az évjáratok körüli problémákról és hamisításról, akkor miért nincsenek a felelősök 
megnevezve. Mennyi pénzébe került a magyar adófizetőknek ez a húzásuk? Ön szerint milyen piaci



szereplők jártok jól az ipari mennyiségű megsemmisíttessél?
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